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مهران رجبی با اشاره به یکی از شوخی ها در 
موردش که از نظــر کاربران مورد توجه قرار 
گرفته بود، گفت: رونالدو گفته سریع مهران 
رجبی را برسانید که در کنار تیم الهلال باشد 
و به من روحیه بدهد؛ خدا کند بشود برویم و 

به او روحیه بدهیم.
مهــران رجبی در گفت وگو با ایرنا و در مورد 
شوخی های متکثری که این روزها در فضای 
مجازی در مورد او گفته می شود، بیان کرد: 

با این شرایط می سازم؛ مولوی ۷ قرن پیش 
گفته اســت که »هرکســی بر طینت خود 
می تند«؛ ما خودمان را براده آهن حســاب 

می کنیم که به هر بادی نمی لرزیم.
همین توهین ها در آن دنیا از ما دســتگیری 
می کندوی گفت: از این وضعیت خیلی لذت 
می برم چرا که موقعیتی ســت که می توانیم 
روشنگری کنیم و راهی بازکنیم و اگر اتفاقی 
منفی مانند توهین هم صورت بگیرد، واریزی 

به حساب معنوی اســت و همین توهین ها 
در آن دنیا از ما دســتگیری می کند و ما را 
نجات می دهد. این بازیگر سینما و تلویزیون 
با اشــاره به شوخی هایی که مخاطب آن وی 
اســت، تاکید کرد: اصلا آزارهنده نیست چرا 
که جنس ما از جنس ناامیدی نیســت؛ آیه 
داریم در این مورد که طرف مقابل نامید است 

و این هجمه ها به من از ناامیدی است.
رونالدو گفت سریع مهران رجبی را به 

تیم الهلال برسانید
رجبی تصریــح کرد: در قرآن آمده اســت: 
وَلَ تیَْأسَُــوا مِــنْ رَوْحِ الَلّ إنِـَّـهُ لَ ییَْأسَُ مِنْ 
مُ الکَْافرُِونَ البته این آیه در  رَوْحِ الَلّ إلَِّ القَْــوْ
حد بال و کافریــن را می گوید اما درهرحال 
ما اجازه ناامید شــدن را نداریم و خودمان را 
مستعد ســعادت و فضل خدا می بینیم و به 
قول مولوی که گفت »مــن تیغ از پی حق 
می زنم بنده حقّم نــه مأمور تنم« کاری اگر 
انجام می دهیم برای رضای خداســت و آدم 
عاقــل جهت حرکت را می داند. کســی هم 

کــه نمی خواهــد بداند خدا کنــد از خواب 
غفلت بیدار شود. هیچ کدام از این شوخی ها 
هنرمندانه نبود که خــودم بگویم آفریناین 
بازیگر در پاســخ به این پرسش که در میان 
شوخی های مجازی در چندماه اخیر کدامیک 
را خنده دار دیده اســت، گفت: یک فایلی از 
اینها در گوشــی ام درست کرده ام که همه را 
دارم و آخرین آن در مورد جشنواره عمار بود 
که آقای فریبرز عرب نیا مرقوم فرموده بودند 
که کفگیــر به ته دیگ خورد و اینها آمده اند 
و ایــن البته نظر ایشــان اســت. وی افزود: 
هیچ کدام از این شــوخی ها هنرمندانه نبود 
که خودم بگویم آفرین. متاســفانه همه این 
لطیفه ها و شوخی ها عاری از هرگونه خلاقیت 
بوده اســت. عموما سریع توهین می کنند و 

در می روند.
رونالدو گفت سریع مهران رجبی را به 

تیم الهلال برسانید
این بازیگر با اشــاره به یکی از شوخی هایی 
کــه از نظر کاربران مــورد توجه قرار گرفته 

بــود، گفت: یکی از مــوارد اخیر این بود که 
رونالدو گفته اســت ســریع مهران رجبی را 
برســانید که در کنار تیم الهلال باشــد و به 
مــن روحیه بدهد. خدا کند بشــود و برویم 
بــه او روحیه بدهیم. به نظــرم خیلی بامزه 
نبــود اما شــاید برای دیگــران خیلی بامزه 
بوده و من راضی هســتم و حلالشان باشد. 
رجبی در پاســخ به این سوال که این روزها 
مشغول چه کاری است توضیح داد: درحال 
حاضر مشــغول خودمونی هستیم که بسیار 
زیــاد وقتم را گرفته اســت و احتمال تا بعد 
از عید درگیر آن باشــم؛ احتمال ۲۰ قسمت 
آن بماند برای بعد از عید و اردیبهشــت ماه 
بتوانم به کارهای دیگر برسم. این بازیگر در 
توضیح جریان »می_تو« و عده ای که او را به 
عنوان متهم عنوان کرده بودند، بیان کرد: این 
گونه می گویند و در فضای مجازی هرکسی 
می خواهد کلاهــی از این نمد گیرش بیاید؛ 
من آدمی بگــو و بخند و زمانی هم بی ادب 

هستم. اینها بحث های کودکانه است.

واکنش مهران رجبی به نظرات کاربران شبکه های اجتماعی:

از این وضعیت خیلی لذت می برم!

موضوع نظارت بر محتوای آثار نمایشی همواره در کشور 
ما موضوعــی پرچالش و بحث برانگیز بــوده و در حوزه 
فیلم ها و ســریال ها به دلیل اینکه ســینما اساساً هنری 
پر هزینه و گرانقیمت اســت، هر اثــر که برای پخش با 
چالش روبرو می شــود ســرمایه زیادی در خطر نابودی 
قرار می گیرد. به همین دلیل انتظار می رود ســاز و کار 
مشخصی در محتوای آثار نمایشی برای ساخت و پخش 
وجود داشته باشــد تا ســرمایه گذاران و سینماگران با 

اطمینان بیشتری در این حوزه فعالیت کنند.
به گزارش ایلنا در سال های اخیر با رشد پلتفرم ها، تولید 
سریال ها در شبکه نمایش خانگی رونق گرفته و این آثار 
نیز در حوزه نظارت بر محتوا از این قاعده مستثنی نبوده 
و به طور کل نظارت بر این آثار با چالش های بســیاری 

همراه بوده است.
در ابتدا وزارت ارشــاد نهاد ناظــر نمایش خانگی بود اما 
مدتی بعد به دلیل برخی چالش های محتوایی در آثاری 
که توســط وزارت ارشاد مجوز تولید و نمایش آنها صادر 
شــده بود، صدا و ســیما وظیفه نظارت بر محتوای آثار 
نمایــش خانگــی را برعهده گرفت و اقدام به تأســیس 
سازمان تنظیم مقررات صوت و تصویر فراگیر در فضای 
مجازی کرد که این ســازمان به اختصار ســاترا نامیده 
می شــود. پس از اینکه ساترا به عنوان نهادی وابسته به 
صداوســیما این وظیفه را برعهــده گرفت از همان ابتدا 
برخی از ســینماگران مخالفت خود را با این اتفاق اعلام 
کردنــد و دولت وقت )دولت ســیزدهم(، نگاه مثبتی به 
نظارت این نهــاد بر محتوای آثار تولید و پخش شــده 
در پلتفرم ها نداشــت و تصمیم گیری در خصوص نهاد 
ناظر را به شــورای عالی فضای مجازی سپرد، با اینحال 
طی جلســاتی که وزارت ارشاد و ســازمان صدا و سیما 
با یکدیگــر در همان دولت برگزار کردند عملیات انتقال 
صدور مجوز نمایش خانگی از وزارت ارشاد به ساترا کلید 

خورد.
پس از گذشت چند ســال از آغاز به کار ساترا همچنان 
هرازگاهی شــاهد شکل گیری حواشــی تکراری مربوط 
به پخش یا عدم پخش ســریال ها و دیگر آثار نمایشــی 
در پلتفرم هــا هســتیم و بــه تازگی با پخش ســه اثر 
»پدرخوانده«،   »بی گناه« و »سقوط« دوباره بحث پخش 
آثار نمایشــی از پلتفرم های مختلف بدون صدور مجوز 

مطرح شده است.
البته برخی اقدامات ساترا مثل تسریع در صدور مجوزها 
و ایجاد برخی تســهیلات برای پلتفرم ها باعث شــده تا 
برخی مدیران پلتفرم ها در سال های اخیر ارزیابی مثبتی 
از ســاترا داشته باشــند با اینحال هنوز برخی چالش ها 
گریبانگیر نمایش خانگی اســت. به عنوان نمونه سریال 
»ســقوط« در حالــی از پلتفرم فیلیمو پخش شــد که 
چند روز بعد ســاترا اعلام کرد کــه موضوع پخش این 
ســریال توسط ساترا در حال بررسی است؛ موضوعی که 
محمدصادق افراســیابی )معاون کاربــران و تنظیم گری 
اجتماعی ســاترا( نیز در گفتگو با خبرنــگار ایلنا، آن را 
تأیید کرد و گفت: از نظر شــورای صدور پروانه نمایش 
ساترا، برخی مسائل محتوایی در این سریال وجود دارد 
که توسط شورای صدور مجوز پروانه نشر در حال بررسی 

است.
امــا این اتفاق تنها مربوط به این ســریال نمی شــود و 
قســمت هایی از دو مجموعه »پدرخوانده« و »بی گناه« 
نیز به همین شکل پخش شده اند. به همین دلیل ساترا 
دو نامه که خطاب به مدیران دو پلتفرم فیلم نت و فیلیمو 

صادر کرده را برای شفاف سازی به اشتراک گذاشته است.
در نامه ای که اداره کل صدور مجوز انتشار ساترا خطاب 
به محمدجواد شکوری مقدم )مدیرعامل فیلیمو( منتشر 
کرده تأکید شده؛ در صورتیکه طرح دارای مجوز سریال 
»بی گناه« با اصلاحیه هایی مواجه شــده،  طرح بازنگری 
شده را برای بررسی مجدد در اسرع وقت به این اداره کل 
ارسال کنند. در ادامه این نامه ساترا اهََم ابهامات،  نکات و 
ملاحظات در مورد طرح داستان این سریال را در 6 بند 

به شرح زیر مطرح کرده است:
۱- رابطه عاشقانه خارج از عرف عمو )حسن( و برادرزاده 
محرم او )فــروغ( در این داســتان در چه حد و چگونه 

مطرح می شود؟
۲- رابطه رشــید و ناهید )که در طــرح از آن به عنوان 

رقاص کاباره یاد شده( به توضیح بیشتر نیاز دارد.
۳- در خصوص ازدواج فروغ با رشید با توجه به ملاحظات 
فقهی مبنی بر عدم امکان ازدواج خانم باردار با شــخص 

دیگر توضیح لزم ارائه گردد.
۴- چگونگی شک منوچهر به رابطه گذشته فروغ )همسر 

فعلی او( در داستان نیازمند توضیح بیشتر است.
۵- زلزله بوئین زهرا ۱۳۴۱ واقع شــده و لزم اســت با 
تایم لین وقایع داستان بوییه سن حسن بعد از ۵۰ سال 

رابطه منطقی داشته باشد.
6- در خصــوص نقش مهتاب به صورت خاص و رابطه با 

دیگر کاراکترها توضیح داده شود.
همچنین در نامه ای که ســاترا خطاب به علی سرتیپی 
)مدیرعامل فیلم نت( منتشر کرده اهم ایرادات مجموعه 
»پدرخوانده« که منجر به عدم انتشــار مجوز پخش شد، 

به شرح زیر اعلام شده است:
۱- ابهام در طراحی دکور و استفاده از المان ها و نمادهایی 
همچون بز، طرح داوینچی، ستون های سلیمان که عموماً 

معرفی برخی عرفان ها و فرقه های انحرافی است.
۲- اســتعمال دخانیات و کشــیدن پیپ توسط مجری 
در ســکانس های مختلف که جنبه ترویجی دارد. طبق 
ماده ۳ قانون جامع کنترل و مبارزه با دخانیات هر گونه 
تبلیغ، حمایت، تشــویق مســتقیم و غیر مستقیم و یا 
تحریک افراد به استعمال دخانیات و نیز استفاده از ابزار 
مصرف دخانیات و نمایش صحنه های اســتعمال آن در 
کلیه محصولت رسانه ای تولید شده، از قبیل محصولت 
نمایشــی، فیلم، تئاتر، مسابقه در رسانه ملی، سینماها و 

نمایش خانگی و هرگونه نمایش تصویری ممنوع است.
۳- افراط و ارزش گذاری در بیگانه سازی پوشش حجاب 
بازیگــران و مهمانان برنامه )خانم هــا و آقایان( و فاصله 

گرفتن با عرف جامعه ایرانی و اسلامی.
۴- افراط در استفاده از واژه ها و کلمات انگلیسی توسط 
مجری و بازیگــران که منجر به تضعیف زبان فارســی 
توسط افراد مشهور و نهادینه شدن گزاره فرهنگی غلط 
در اذهان مخاطبان می شــود. برخی واژه ها که در برنامه 
 Ability, shot, :به کار برده می شود به این شرح است

act, leon, by default, target, fact و….
هنوز مشــخص نیســت که پلتفرم ها با چه پشتوانه ای 
دســت به پخش بدون مجوز آثار نمایشی می زنند اما به 
نظر می رسد فارغ از اینکه چه مشکلاتی در مسیر تعامل 
ســاترا و پلتفرم ها وجود دارد، انتشــار اخبار مربوط به 
انتشار بدون مجوز برخی آثار نمایش خانگی این ذهنیت 
را تقویــت می کند که برخی خلأهای قانونی در مســیر 
صدور مجوز تولید و انتشار آثار نمایش خانگی وجود دارد 
که هم برای ســاترا و هم برای پلتفرم ها مشکل ساز شده 
اســت. ظاهراً ساترا با جلوگیری از اقداماتی چون توقیف 
پلتفرم ها در تلاش اســت تا در چارچوب قوانین، تعاملی 
بین ایــن نهاد نظارتی با پلتفرم ها شــکل بگیرد چراکه 
پیش تر بحث توقیف پلتفرم مطرح شده بود اما در عمل 
چنین اتفاقــی رخ نداد و همچنین در محتوای نامه های 
منتشر شده نیز خبری از تهدید به توقیف نیست و ساترا 
به عنوان نهاد ناظر در بســیاری از بندها خواســتار ارائه 

توضیحات و اصلاحیه شده است.
با محمدصادق افراسیابی درباره اتفاقات اخیر و مباحثی 
کــه پیرامون ســه مجموعــه »ســقوط«،  »بی گناه« و 
»پدرخوانده« وجود دارد، گفتگویی داشــتیم. افراسیابی 
درباره شــائبه پخش بدون مجوز »سقوط« گفت: پلتفرم 
فیلیمو برای نمایش سریال »ســقوط« حدود دو یا سه 
هفته قبل از انتشــار این سریال درخواست صدور مجوز 
کرد و اعضای شورای صدور پروانه نشر ساترا هنوز درباره 
این سریال به جمع بندی نرسیده اند و این شورا ایراداتی 
در محتــوای این اثر تشــخیص داده اند که تا این لحظه 
مجوز پخش آن صادر نشده است و به نظر می رسید که 
اگر فیلیمو یک هفته انتشار را به عقب می انداخت برخی 
ایــرادات قابل اصلاح بود اما الن اعضای شــورای صدور 
مجوز انتشار معتقد هستند روند اصلاح با انتشار قسمت 

اول سخت و پیچیده شده است.
افراســیابی دربــاره موضوع صــدور مجوز دو ســریال 
»بی گنــاه« و »پدرخوانده« گفت: برای این دو ســریال 
مشغول هماهنگی با قوه قضاییه هستیم که نتیجه آن به 
زودی اعلام خواهد شد. سعی داریم روندی اصلاحی در 
نظر بگیریم که دیگر تخلفات تکرار نشود. در واقع ساترا 

به دنبال تعامل و اصلاح وضع موجود است ولی متأسفانه 
برخی جوسازی های رسانه ای حاشیه ساز است. اصلاحاتی 
که در نظر داریم قانونمند شدن این شرایط است تا اثری 

که فاقد مجوز است، پخش نشود.
وی درباره تعامل ســاترا با قوه قضاییه گفت: به هر حال 
تخلفاتی صورت گرفته، ساترا به عنوان نهاد ناظر ایراداتی 
بر آثاری وارد دانســته که چند پلتفرم تمکین نکرده اند 
در حالیکه ادبیات ما کاملًا تعاملی اســت و از پلتفرم ها 
خواســته ایم مشکلات موجود را حل کنند. وقتی پلتفرم 
بر خلاف نظر ساترا عمل می کند لزم است دستگاه قضا 
بــه این مورد ورود کند و ایــن روند را اصلاح کند. ما به 
هیچ وجه به دنبال برخی مســائل مطرح شده در برخی 
رســانه ها نیســتیم و فقط قصدمان اصلاح روند موجود 

است.
افراسیابی تصریح کرد: ساترا سه نوع مجوز پلتفرم، مجوز 
تولید و مجوز پخش صــادر می کند که در صدور مجوز 
پلتفرم مشــکلی وجود ندارد اما لزم اســت هماهنگی 
جــدی صورت بگیرد که اثری بدون مجوز ســاترا تولید 
نشــود و پس از تولید هیــچ اثری بدون مجوز ســاترا 
پخش نشود. اگر تعاملات لزم از سوی پلتفرم ها صورت 
می گرفت بســیاری از حواشی و مشکلات ایجاد نمی شد 
اما عدم همراهی و تعامل شرایط را پیچیده تر کرده است.
وی درباره هماهنگی ساترا با قوه قضایی برای جلوگیری 
از تخلفــات صورت گرفته و اصــلاح روند موجود گفت: 
وزارت ارشــاد هم به تنهایی نمی تواند یک نشــریه را به 
مــدت طولنی توقیف کند و بایــد در نهایت رأی نهایی 
در حوزه دادگاه مطبوعات و قوه قضاییه صادر شود. این 
ساختاری مرسوم است که باید قوه قضاییه در این مورد 
ورود کند و اصلًا به معنای ناتوانی ساترا در اجرای قانون 

نیست.
افراسیابی درباره سریال »شبکه مخفی زنان« تأکید کرد: 
در خصوص ســریال شبکه مخفی زنان ایراداتی از سوی 
معاونت نظارت و پایش ساترا مطرح شده است و از سوی 
دیگر این دغدغه وجــود دارد که عنصر جذابیت در هر 
ســریالی نباید نادیده گرفته شــود. لذا مدیران پلتفرم و 
معاون نظارت و پایش ساترا مشغول گفتگو برای رسیدن 

به بهترین راه حل هستند.
معاون کاربران و تنظیم گری اجتماعی ســاترا در پایان 
درباره مجوز پخــش یا عدم صدور مجوز پخش به دلیل 
حضور برخــی بازیگران در آثار نمایشــی گفت: مرجع 
استعلام افراد ساترا نیست، این نهاد فقط بر محتوای آثار 
نظارت دارد و نظارت محتوایی هم توســط یک شورای 
متشــکل از اعضای حقیقی و حقوقی صورت می پذیرد 
و در آن شــورا هیچ نگاه سلیقه ای وجود ندارد. استعلام 
افراد طبــق قانون از نهادهای دیگــر صورت می گیرد و 
پس از طی شــدن روال قانونی، نتیجه آن به ساترا اعلام 
می شــود. هر بازیگری که اثرش با مجوز ســاترا درحال 
پخش اســت، قطعاً در آن اثر مشکلی برای پخش وجود 

نداشته است.
گفتنی است اصغر پورمحمدی عضو و رئیس شورا، سید 
محسن مهاجرانی، محمدرضا جعفری جلوه و عبدالکریم 
خیامی اعضای حقیقی شــورای صدور مجوز پروانه نشر 

ساترا هستند.
همچنین اعضای حقوقی این شورا شامل رئیس سازمان 
صوت و تصویر فراگیر در فضــای مجازی، معاون پایش 
و نظارت ســاترا، مدیــر کل نظارت و تطبیق ســاترا و 

نمایندگان وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی هستند.

تعامل ساترا با قوه قضائیه برای اصلاح روند نمایش در پلتفرم ها

ساترا به چه مواردی در شبکه نمایش خانگی گیر می دهد؟!
کاخ سعدآباد باز هم تعطیل شد!

مجموعه فرهنگی تاریخی سعدآباد روزهای پنجشنبه و جمعه ۲۹ و ۳۰ دی ماه 
و روز شنبه اول بهمن ماه تعطیل خواهد بود و از روز یکشنبه ۲ بهمن، پذیرای 

گردشگران و علاقه مندان به فرهنگ، هنر و تاریخ معاصر است.

جزئیات مراسم خاکسپاری علی اکبرپور

علی اکبرپوراســطلخی )موسیقی دان پیشکســوت( صبح پنجشنبه در قطعه 
هنرمندان بهشت زهرا)س( به خاک سپرده می شود.

به گزارش ایلنا به نقل از  روابط عمومی موسسه هنرمندان پیشکسوت، مراسم 
وداع و خاکســپاری زنده یاد علی اکبرپور اســطلخی )موسیقیدان پیشکسوت 
کشور و عضو موسسه هنرمندان پیشکسوت( روز پنجشنبه ۲۹ دی ماه ساعت 

۱۱ صبح در قطعه هنرمندان بهشت زهرا )س( برگزار می شود. 
علی اکبرپور اســطلخی روز سه شنبه ۲۷ دی ماه در سن۸۸ سالگی دارفانی را 

وداع گفت.
علی اکبرپور اسطلخی معروف به علی اکبرپور مدرک درجه یک هنری از وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی داشت و سال ۱۳۱۳ در روستای سیاه اسطلخ )از توابع 
خشــک بیجار رشت( متولد شد. اولین استاد او در فراگیری ساز ویلن »موسیو 
یرِواند« بود. از سن ۱۳ یا ۱۴ سالگی در »رادیو بی سیم« رشت به اجرای ویولن 

می پرداخت
مجموعه »نغمه های زندگی«، »سوئیت ها« و »سمفونی ها« قطعه های گوناگون 
برای »ویولن«، »فلــوت«، »نی«، »پیانو« و… از جمله آثار بی کلام اوســت 
که برای ارکســترهای بزرگ و کوچک نوشته شده اند. او با ارکسترهایی نظیر 

»باربد«، »نکیسا« و ارکسترهای بزرگ رادیو و تلویزیون همکاری داشت.
گیشه دمرده )براســاس حکایت مشهور گیلکی(، قطعه میرزا کوچک خان )با 
صدای ناصر مســعودی(، ســوئیت »دوره گرد قصه گو«، ترانه ساقی )با صدای 

مازیار(، تصانیف »شهید وطن« و »بلند آسمان« از آثار او محسوب می شوند.

»پالتو شتری« به سینماها می آید
فیلم سینمایی »پالتو شتری« از هفته آینده به سرگروهی سینما مگامال روی 

پرده سینماهای سراسر کشور می رود.
این فیلم به تهیه کنندگی مجید شیخ انصاری و کارگردانی مهدی علی میرزایی 
است که از هفته آینده در سینماهای سراسر کشور توسط پخش موسسه تصویر 

شهر اکران می شود.
این فیلم یک درام کمدی اســت که در سی و هفتمین جشنواره فیلم فجر در 

بخش نگاه نو و سودای سیمرغ حضور داشت.
در خلاصه داستان این فیلم آمده است اگه دشمنید چرا اینقدر با هم می پرید؟ 

اگه دوستید چرا اینقدر به هم می پرید؟
»پالتو شــتری« با بازی سام درخشانی، بهاره کیان افشار، لیندا کیانی، بانیپال 
شومون، شاهرخ فروتنیان، افســانه چهره آزاد، پریوش نظریه، علیرضا مهران، 

طوفان مهردادیان و رضا شیخ انصاری است.

موزه هنرهای معاصر تهران در آستانه بازگشایی
موزه هنرهــای معاصر تهران که مدتی اســت به دلیل بازســازی و تعویض 
کف پوش ها تعطیل شــده اســت، به گفته  رئیس این مکان فرهنگی و هنری 

همزمان با دهه  فجر بازگشایی خواهد شد.
به گزارش ایسنا، »مینیمالیسم و کانسپچوال آرت« عنوانِ آخرین نمایشگاهی 
بود که در موزه هنرهای معاصر تهران برگزار شد. با تمام شدنِ این نمایشگاه، 
موزه هنرهای معاصر تهران برای مدت زمان نســبتا طولنی  به منظور تعویض 

کف پوش ها و برخی تعمیرات دیگر تعطیل شد.
عبادرضا اســلامی کولیی، مدیر این مکان فرهنگی و هنری در گفت وگویی با 
ایسنا اعلام می کند که نمایشگاه قهوه خانه که قرار بود موزه فعالیتش را با آن 
از سر گیرد، به دلیل اینکه برخی مجموعه داران آثار را بازپس گرفته اند به سالِ 

۱۴۰۲ موکول خواهد شد.
او همچنیــن جزییاتی از آخرین روندِ تعمیرات در موزه هنرهای معاصر تهران 
ارائــه می کند: »گالــری انتهایی از امروز کار تعمیراتش تمام می شــود و فکر 
می کنم تا پس فردا کفپوش گالری ها تمام خواهد شــد. موزه قبلا بازســازی و 
مرمت شــده بود و ما فقط بحث کف پوش ها، نوسازی و برخی موارد جزئی را 
داشــتیم؛ همکاران ما در اداره کل هنرهای تجسمی نامه ای زدند که آمادگی 

داشته باشیم تا نمایشگاهی به مناسبت دهه فجر برگزار کنیم.«
کولیی درباره ی نمایشــگاهِ جدید موزه هنرهــای معاصر تهران خبر می دهد: 
»کتاب آینه در آینه امســال در مــوزه هنرهای معاصر چاپ خواهد شــد و 
نمایشــگاهی نیز با موضوع دهه فجر خواهیم داشت. پس از آن ما برنامه های 

گنجینه را دنبال خواهیم کرد و به مرور آغاز خواهند شد.«
رئیس موزه هنرهای معاصر تهران اضافه می کند: »نمایشگاهی که ستاد دهه 
فجر و معاونت هنری برای دهه مبارک فجر در نظر گرفته اند، برگزار خواهد شد 
و مطالعات آن در حال انجام شدن است تا در فاصله ی ۱۰ روز بتوانیم نمایشگاه 
خوبی را برگزار کنیم. موضوع نمایشــگاه بیشتر عکس است و ما بعد از این با 
فاصله ای که داریم و استراحتی که موزه باید برای نصب آثار بعدی کند، تمایل 

داریم کار ویژه ای برای نوروز انجام دهیم.«

اعضای هیات انتخاب جشنواره فیلم فجر معرفی شدند
دبیر چهل و یکمین جشــنواره بین المللی فیلم فجر با اعلام اســامی هیٲت 
انتخاب این دوره، از اعلام اســامی فیلم های بخش ســودای سیمرغ تا پنجم 

بهمن ماه خبر داد.
به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی چهل و یکمین جشنواره بین المللی فیلم 
فجر، مجتبی امینی با اشاره به فضای خاص و ویژه برپایی این دوره جشنواره، 
گفت: امسال شــرایط متفاوت آماده سازی فیلم ها و برنامه های اجرایی، سبب 
شد همکاران من در ستاد جشنواره، تلاش مضاعفی داشته باشند تا بتوانیم در 
بخش های مختلف، شــاهد رویدادی مطلوب و کیفی باشیم. او در ادامه گفت: 
جشنواره چهل ویکم با شعار اخلاق، امید و آگاهی برگزار می شود و خوشبختانه 
بر اســاس این چشم انداز و با مســاعی مدیران فرهنگی و هنرمندان سینمای 
ایران، آثار خوبی به این دوره جشــنواره رسیده است و حضور این فیلم ها یک 

جشنواره پرشور و پرنشاط را نوید می دهد.
دبیر چهل و یکمین جشنواره بین المللی فیلم فجر همچنین با معرفی اعضای 
هیٲت انتخاب جشــنواره چهل ویکم گفت: هیات انتخــاب این دوره را آقایان 
حبیب احمدزاده )نویسنده و کارگردان(، دکتر رضا پورحسین )استاد دانشگاه 
و مدیر فرهنگی(، روح الل سهرابی )نویسنده، کارگردان و مدیر کل اداره نظارت 
بر عرضه و نمایش آثار سینمایی(، محمدرضا شرف الدین )تهیه کننده(، پرویز 
شیخ طادی )نویسنده و کارگردان(، محمدرضا عباسیان )دبیر اسبق جشنواره 
بین المللی فیلم فجر و فیلمساز( و محمدحسین نیرومند )مدیر فرهنگی و عضو 
شورای پروانه نمایش( به عنوان یک جمع باتجربه تشکیل می دهند که همدلنه 
و مسئولنه آثار را بازبینی کردند و زحمات شبانه روزی آنها در این مدت جای 

سپاسگزاری دارد.
او ادامه داد: باید یک تشکر ویژه هم از تهیه کنندگان و فیلمسازان بابت تلاش  
مثال زدنی  شان برای رساندن فیلم ها به جشنواره در شرایط خاص داشته باشم 
چرا که امسال، اتفاقات رخ داده در جامعه، بر روند تولید آثار تاثیر گذاشته بود 
و همین شــرایط هم، ما را به شکل اطلاع رسانی متفاوتی از همیشه رهنمون 
ساخت.امینی سپس به اعلام اسامی آثار سینمای کوتاه و مستند این دوره در 
اوایل بهمن اشــاره کرد و درباره زمان نهایی اعلام آثار بخش مسابقه سینمای 
ایران گفت: امسال با توجه به آماده نشدن نسخه کامل برخی آثار برای بازبینی، 

تعداد بیشتری فیلم در فهرست نهایی قرار گرفته است.
بازبینی آثار رسیده به بخش سودای سیمرغ به پایان رسیده و با توجه به مهلت 
داده شده برای تحویل نسخه نهایی آثار، جلسه جمع بندی هیٲت انتخاب نهایتا 
تا ۵ بهمن ماه برگزار و اســامی آثار بخش مســابقه ســینمای ایران -سودای 

سیمرغ رسما اعلام خواهد شد.

اخبارکوتاه

منوچهــر والــی زاده از دوبلورهــای مطرح 
کشورمان که خودش را از شاگردان مرحوم 
هوشــنگ لطیف پور، مدیــر دوبلاژ و صدای 
مانــدگار کشــورمان می دانــد، در توصیف 
شخصیت زنده یاد لطیف پور می گوید: ایشان 
جزو درجــه یک های دوبلــه بودند. همه ما 
از منوچهر اســماعیلی عزیــز گرفته تا بنده 
شــاگردی او را کردیم که به اینجا رسیدیم. 

یادش گرامی ...
هوشــنگ لطیف پــور، پیشکســوت دوبله 
کشورمان شامگاه دوشنبه ـ ۲6 دی ماه ـ در 

کشور کانادا درگذشت.
منوچهــر والی زاده در گفت وگویی با ایســنا 
شرکت کرد و به بیان خاطراتش از همکاری 
با مرحوم هوشنگ لطیف پور، صدای ماندگار 

کشورمان در عرصه دوبله پرداخت.
وی که از درگذشــت هوشــنگ لطیف پور 
بسیار متاثر اســت، ضمن تسلیت به جامعه 
دوبله و خانــواده مرحوم لطیف پور می گوید: 
خدا رحمتشان کند آقای لطیف پور عزیز را. 
ایشان سمت اســتادی مرا داشتند. از زمانی 
که وارد دوبله شــدم شاگرد ایشان بودم و او 
استادم بود. اولین فیلم »اتللو« که وارد ایران 
شد را ایشــان دوبله کردند. آن زمان مرحوم 
پرویز بهرام هم در کنارمان بود، یادش بخیر. 

خــود آقــای لطیف پور به جای شــخصیت 
»یاگو« صحبت می کردند. والی زاده زنده یاد 
لطیف پور را در زمره ی اولین های دوبله ایران 
قرار می دهد و از او چنین یاد می کند: استاد 
لطیف پور از مدیران بسیار درجه یک دوبله و 
جزو اولین ها بود. من با ایشان کارهای زیادی 
داشتم. ایشان قبل از انقلاب بیشتر فیلم های 
روســی دوبلــه می کردند البتــه فیلم های 
متعددی داشــتند اما بعــد از فیلم »اتللو« 
بیشتر فیلم های روسی دوبله می کردند و به 
نظرم بهترین شاهکارش همان »اتللو« بود و 
با اینکه آن زمان در عرصه دوبله دســتگاه ها 
پیشــرفته نبودند اما در زمان خودش بسیار 
خوش درخشید. یادشان گرامی، ما خاطرات 

خوبی از ایشان به یاد داریم.
وی به گویندگی اش در »دلیران تنگستان« و 
همکاری با هوشنگ لطیف پور اشاره می کند 
و نخست از دوبله »راز بقا« می گوید: »راز بقا« 
مهمترین کار آقای لطیف پور بود. ایشان جزو 
اولین افرادی بود که در فیلم های مستندی 
مثل »راز بقا« صحبت می کرد. بعد از آن در 
سریال »دایی جان ناپلئون« به عنوان راوی 
حضور داشــت. تقریباً سال ۵6 ـ ۵۷ بود که 
ســریال »دلیران تنگستان« را برای دوبله به 
ایشــان ســپردند و مدیردوبلاژی این کار را 

برعهده گرفتند، خــودش هم راوی بود. این 
ســریال آن زمان در تلویزیون ملی کار شد 
و من هم افتخار این را داشــتم که به جای 
آقای  رئیســعلی صحبت کنم.  شــخصیت 
لطیف پور خودش مــرا برای این رُل انتخاب 
کــرد. در کل از من خیلی دعوت می کرد که 
در کارهایش حضور داشــته باشم و واقعا هم 
لذت می بردم. ایشان از مدیر دوبلاژان درجه 

یک بودند.
این دوبلور ســپس درباره جایگاه هوشــنگ 
لطیف پور در تربیت نسل طلایی و صداهای 
ماندگار دوبله چنیــن اظهار می کند: مجدد 
تاکیــد می کنم وقتی دوبله وارد این مملکت 
شــد و به راه افتاد، مرحــوم لطیف پور جزو 
اولین هــا بود و همه، شــاگردی ایشــان را 
می کردنــد. از زنده یاد منوچهر اســماعیلی 
عزیز گرفته تا بنده. دوبلورهای دیگری مثل 
خانم ها: زهره شکوفنده، ژاله کاظمی، مهین 
کســمایی و خیلی های دیگر همه شــاگرد 
ایشان بودند. والی زاده درباره دلیل مهاجرت 
هوشــنگ لطیف پــور و دوری از دوبله هم 
یادآور می شــود: آخرین بار همین دو سال 
پیش بود که ایشــان به ایران آمد و دوباره به 
کانادا برگشــت. راستش دلیلش را نمی دانم، 
خودش تصمیم گرفت در آنجا زندگی کند. 

در تلویزیون کارش کم شــد و برای همیشه 
به کانادا رفت و همانجا ماندگار شد. منوچهر 
والــی زاده در پایان دربــاره فعالیت های این 
روزهــای خــودش در دوبله هــم می گوید: 
خداراشکر کمابیش مشغول کار هستیم. کار 
زیاد نیســت اما اوضاع دوبله چندان بد هم 
نیست؛ می گذرد. امیدوارم اتفاقات خوبی در 
راه باشــد. به گزارش ایسنا، مرحوم هوشنگ 
لطیف پور ســال ها در خارج از کشور )کانادا( 
زندگی می کــرد و در همان  جا نیز به خاک 
ســپرده خواهد شــد. لطیف پور کار دوبله و 
مدیریت دوبــلاژ را از ســال ۱۳۳۲ با فیلم 
»شنل« آغاز کرد. در سال ۱۳۳۷ با مشارکت 
فرخ زاد، استودیوی دوبلاژ »سایه« را تأسیس 

کرد که تا سال ۱۳۴۰ فعال بود. تعداد زیادی 
از گویندگان مطرح عرصه دوبله مانند پرویز 
بهرام، ژاله کاظمی، فهیمه راســتکار و زهره 
شــکوفنده کار خود را با هوشنگ لطیف پور 
آغــاز کرده یا در کارهــای وی به نقطه اوج 
فعالیت خود رســیده اند. هم چنین منوچهر 
نوذری نخســتین بار از طریــق او به دوبله 
دعوت و به ایرج دوســتدار جهت کارآموزی 
دوبله معرفی شــد. گویندگــی در فیلم های 
مســتند )راز بقا(، فیلم ســینمایی »پیرمرد 
و دریــا« )راوی(، ســریال های »دائی جان 
ناپلئون« و »دلیران تنگستان« )راوی( و نیز 
مجموعهٔ انیمیشن »جیمز گربه« از کارهای 

به یادماندنی او هستند.

منوچهر والی زاده از استادش هوشنگ لطیف پور گفت

اولین »راز بقا« را او دوبله کرد


